
 
 
 
 
 
Aan het college van B&W van Almelo 
Via e-mail: bestuurssecretariaat@almelo.nl 
Cc: raadsgriffie  
 
 
Almelo, 26 maart 2019   Betreft: Arbeidsparticipatie/activering en Soweco 
 
 
 
Geacht college,  
 
Op 5 maart jl. heeft u de schriftelijke vragen die wij op 22 november 2018 stelden beantwoord, 
waarvoor dank. In uw antwoord schrijft u: “Omdat de raamovereenkomsten met Soweco op 
verschillende manieren geïnterpreteerd kunnen worden en omdat toegewerkt wordt naar nieuw 
beleid met andere accenten, overwegen wij de wenselijkheid van voortzetting van deze 
overeenkomsten.” In dit verband is ons uiteraard bekend dat u de inzet van participatie-instrumenten 
heroverweegt, wat zijn beslag krijgt in het door u aangekondigde nieuwe Uitvoeringsprogramma 
Participatiewet 2019-2022 dat in het tweede kwartaal aan de raad wordt aangeboden. 
 
De overeenkomsten arbeidsactivering met Soweco zoals wij het begrijpen 
De raamovereenkomst arbeidsactivering tussen Soweco en Almelo, met een looptijd van 5 jaar, loopt 
tot juli 2020. Gedurende deze looptijd is er een aanvullende Pilot bemiddeling kandidaten 
arbeidsactivering 2 gesloten als verbijzondering van de raamovereenkomst. Het betreft de 
bemiddeling naar een reguliere baan waarbij Soweco voor elke succesvolle bemiddeling een 
plaatsingsfee ontvangt (ca € 1.250). Die overeenkomst, in 2017 voor 1 jaar aangegaan, is vorig jaar 
verlengd met 1 jaar tot 1 maart 2019.  
Naar verluid is het aantal mensen in de Pilot dat - vanuit een veronderstelde kansarme positie - 
uitstroomde naar een reguliere baan, indrukwekkend. Volgens de folder “Soweco in het kort” alleen in 
2017 al 71 mensen. Hoeveel daarvan al langer dan 6 maanden uitkeringsonafhankelijk is, is ons 
onbekend, maar een rekensom leert ons dat de plaatsingsfee niet opweegt tegen de besparing op de 
uitkeringslasten, die al snel enkele tonnen bedraagt.   
De PvdA fractie beschouwt dat als succesvol aan beide kanten: uiteraard en in eerste instantie voor de 
mensen die het betreft en weer een reguliere baan hebben, maar ook substantieel voor de 
portemonnee van de stad.  
 
De PvdA fractie is, vooruitlopend op het uitvoeringsprogramma, benieuwd naar de voortzetting van 
deze pilot vanaf 1 maart jl, die ons logisch voorkomt.  
 
Wij hebben dan ook de volgende vragen: 
1. Kunt u aangeven hoeveel mensen uit Almelo gedurende de Pilot zijn uitgestroomd naar regulier 

werk? Hoeveel daarvan zijn langer dan 6 maanden uitkeringsonafhankelijk? Welke besparing heeft 
dit opgeleverd op de gemeentelijke (uitkerings)lasten?  

2. Op 5 maart jl. deelde u ons mede dat u de overeenkomsten met Soweco heroverweegt, waaruit 
wij menen af te mogen leiden dat de status quo ongewijzigd is. Klopt onze zienswijze dat u de Pilot 
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bemiddeling kandidaten arbeidsactivering daarmee heeft geprolongeerd na 1 maart jongstleden? 
Zo ja, tot welke datum?  

3. Indien u de voornoemde Pilot heeft beëindigd: 
a. kunt u dan aangeven wat uw redenen zijn om de pilot niet te continueren, juist vanwege het 

succes?  
b. welke consequenties heeft dat voor de betrokken medewerkers en de exploitatie van Soweco? 
c. Had u dit besluit niet moeten delen met de raad? 

4. De raamovereenkomst arbeidsactivering met een looptijd van 5 jaar loopt tot juli 2020. Bent u 
voornemens deze voort te zetten? Graag een toelichting op het antwoord. 

Ten aanzien van de contracten arbeidsactivering (i.c. onze eerdere vragen en uw antwoorden): 
5. Wat is er niet duidelijk aan de overeenkomst(en) die gesloten zijn met Soweco (u schrijft over 

interpretatieverschillen)? Wie is daar verantwoordelijk voor? Welke nadelige effecten heeft dat 
(gehad) en voor wie?  

6. Soweco is niet verantwoordelijk voor de inkomenspolitiek, de gemeente wel. Het ten onrechte tot 
nu toe niet verstrekken van de participatiepremie ligt op het bordje van de gemeente. Deelt u die 
opvatting? 

7. Op welke wijze en met welke frequentie wordt u op de hoogte gehouden door Soweco van het 
bestand deelnemers arbeidsactivering? Bevatten die periodieke rapportages gegevens over de 
status van de deelnemers in de arbeidsactivering? Heeft Soweco u daarbij gewezen/geadviseerd 
dat op deelnemers de participatiepremie volgens de wet rust? 

8. Heeft u al zicht op hoeveel mensen de participatiepremie krijgen? We gaan er daarbij vanuit dat – 
aangezien de gemeente iets te verwijten valt – de gemeente actief zorgt dat zij die premie alsnog 
ontvangen, zonder bureaucratisch gedoe? Bent u dat met ons eens? 

9. In de beantwoording van vraag 5 van onze schriftelijke vragen laat u weten dat iedereen die 
voldoet aan de vereisten voor een participatieplaats mogelijk recht heeft op een premie. In de 
beoordeling neemt u mee de minimumvereisten van 18 contracturen en 6 maanden 
contractperiode, alsook de beoordeling of er voldoende is meegewerkt aan het vergroten van de 
kans op inschakeling in het arbeidsproces. Op basis van welk instrument uit de participatiewet zijn 
de overige mensen (18- uren arbeidsactivering) via Soweco ingezet? En welke consequenties heeft 
dit voor verdere (verplichte) trajecten naar werk?  
 

 
We zien uit naar de antwoorden op deze vragen, die hopelijk nu wel binnen de gestelde reactietermijn 
volgen. 
 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Jorien Geerdink en Arjan de Vries, fractie PvdA Almelo 


